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Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Mit kíván tenni az igazságügyi szakértők kirendelése kapcsán fennálló anomáliá k
megszüntetésére? " címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtan i
Draskovics Tibor Igazságügyi és Rendészeti miniszterhez . A kérdésre a választ írásban
kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Igazságügyi műszaki szakértőként közúti közlekedési balesetek vizsgálatánál több éve

tevékenykedem Szakértő kollégáim több megyébő l (Budapest, Szolnok, Békés megye )

problémaként jelezték, hogy a kirendelő hatóság (rendőrhatóság, bíróság) a közút i

közlekedésbiztonsági műszaki (balesetelemzés) szakterületen ott is eseti szakértőket vesz

igénybe, ahol rendelkezésre áll megfelelő végzettséggel és szakmai tapasztalattal bíró ,

névjegyzékben szereplő igazságügyi szakértő, illetve intézmény .

Az igazságügyi szakértők működését szabályozó törvény szerint szakértőként hatóság i

kirendelésre az járhat el, akinek az adott szakterületre megfelelő kompetenciája van .
Szakvéleményt kivételesen – ha az adott szakterületen igazságügyi szakért ő vagy
intézmény nem áll rendelkezésre – eseti szakértő is végezhet (2005 . évi XLVII . törvény 2 .

§) •

Sajnos a gyakorlatban ezt az illetékes hatóságok nem minden esetben veszik figyelembe ,
ebbő l pedig a későbbiekben számos probléma adódhat, mint ahogyan azt a következ ő bírósági
határozat is bizonyítja:

„Az ítélet hatályon kívül helyezését eredményező megalapozatlanság valósul meg, ha a

közlekedési bűncselekmény miatt indult büntetőügyben az elsőfokú bíróság olyan műszaki

szakértő véleményére alapítja a határozatát, akinek nem tartozik a kompetenciájába a közúti,
forgalmi és balesetelemzés szakterületen való közreműködés (BH 1996.464)”



Az igazságügyi szakértői tevékenység rendkívüli felelősséget ró a szakértői társadalomra,
hiszen a szakvélemény megállapításai dönt ően befolyásolhatják a polgári peres vagy büntet ő
eljárásokban a felelősség megállapítását . Megfelelő szakvélemény pedig csak azoktól várható
el, akik adott szakterületen megfelel ő kompetenciával rendelkeznek .

Kérdésem tehát, hogyan kívánja a fenti problémát orvosolni?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2008 . február 25 .

Tisztelettel :

Czomba Sándor
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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